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SKUPŠTINA CRNE GORE 

Aleksa Bečić, predsjednik

Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Cme Gore, gospodinu Jakovu 
Milatoviću, ministru ekonomskog razvoja u Vladi Cme Gore, postavljam sljedeće:

POSLANIČKO PITANJE

Poštovani ministre Milatoviću,

Da li je Ministarstvo ekonomskog razvoja prepoznalo Institut Igalo kao resurs 

zdravstvenog turizma, koji se zbog svoje tradicije, nespome reputacije i potreba 

zdravstvenog turizma u CG treba sačuvati, razvijati?

Da li je donesena Odluka da država „preuzme’ ’ dug koji „Jugobanka’ ’ potražuje od | 
Instituta? Prema ranijim procjenama sudskog vještaka, to bi sa kamatama od 2006. 1
moglo koštati i osam miliona eura.

Da li se razmišlja o restruktuiranju ustanove ili o nekom vidu podrške ili ekonomske 
mjere u cilju bržeg oporavka ove Ustanove - jedinstvenog resursa Cme Gore?

l

OBRAZLOŽENJE

I u nedavno usvojenom Planu razvoja zdravstvenog turizma od 2021. do 2023. 
godine, jednom sveobuhvatnom dokumentu, ne samo za zdravstveni, već za 
cjelokupni turizam CG, navodi se značaj Instituta Igalo, kao stuba zdravstvenog 
turizma, čije se usluge moraju razvijati, a znanje dalje širiti i unapređivati.

U tekstu se spominje da su ustanovi potrebna ulaganja od oko 60 railiona eura, 
navodi se dugogodišnje neulaganje u opremu, nužnost ulaganja u kadrove, i 
usvajanje i kreiranje novih zdravstveno turističkih proizvoda.
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Institut je prepoznat kao strateški važan brend za razvoj zdravstveno§%pidH^ CG, 
a država treba da računa na njegove potencijale na domaćem i inostranim tržištima.

Odgovor tražim i u pisanoj formi.

S poštovanjem,

POSLANICA
Tamara Vujović
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SKUP5TINA CRNE GORE 
g-din Aleksandar Klarić, generalnl sekretar

Predmet: Odgovor na poslaničko pitanje br. 00-61-2/21-270/1 poslanice Tamare Vujović

Poslanica Skupštine Crne Gore, Tamara Vujović, postavila je Ministarstvu ekonomskog razvoja sljedeće

POSLANICKO PITANJE

Da 11 je Ministarstvo ekonomskog razvoja prepoznalo Institut Igalo kao resurs zdravstvenog turizma, koji 
se zbog svoje tradicije, nesporne reputacije i potreba zdravstvenog turizma u CG treba sačuvati, razvijati?

Da lije donešena Odluka da država „preuzme" dug koji „Jugobanka" potražuje od Instituta? Prema ranijim 
procjenama sudskog vještaka, to bi sa kamatama od 2006. moglo koštati i osam miliona eura.

Da li se razmišlja o restrukturiranju ustanove ili o nekom vidu podrške iii ekonomske mjere u cilju bržeg 
oporavka ove Ustanove - jedinstvenog resursa Crne Gore?

Na postavljeno pitanje Ministarstvo ekonomskog razvoja daje sljedeći

0D60V0R

Institut „Dr Simo Milošević" je zdravstvena institucija koja resorno pripada Ministarstvu zdravlja i začetnik 
je i predstavnik moderne fizikalne i preventivne medicine, rehabiiitacije, i wellness-a u Crnoj Gori. Stoga, 
Ministarstvo ekonomskog razvoja svakakojeste prepoznalo Institut kao jednu od najznačajnijih institucija, 
ili najznačajniju, za unapređenje i dalji razvoj zdravstvenog turizma u našoj zemlji pogotovo imajući u vidu 
dugu tradiciju Instituta i izgrađenu reputaciju na međunarodnom tržištu.

Ministarstvo ekonomskog razvoja je izradilo prvi specifičan strateški dokument u Crnoj Gori, kojim se 
tretira segment zdravstvenog turizma - Program razvoja zdravstvenog turizma Crne Gore 2021-2023. 
Dokument je usvojen na Vladi u oktobru ove godine. Ovim programom prepoznat je razvojni potencijal

http://www.qov.me/mek


zdravstvenog turizma, kao i tendencija da upravo on postane Jedan od vodećih turističkih proizvoda Crne 
Gore, posebno uzimajući u obzir komparativne i konkurentske prednosti naše zemlje kao destinacije 
zdravstvenog turizma. Posebno treba istaći činjenicu da Je treći Operativni cilj Programa posvećen upravo 
JačanJu kapaciteta Instituta „Dr Simo Milošević" kao i unapređenju sistema edukacije u zdravstvenom 
turizmu.

Jačanje kapaciteta Instituta između ostalog podrazumijeva i odluku o zaustavljanju prodaje udjela 
državnih fondova čime se država opredjeljuje za zadržavanje vlasništva u Institutu, a istovremeno se 
postavljaju temelji za dugoročno rješavanje konstantne neizvijesnosti koja je opterećivala kako 
menadžment Instituta tako i radnike. Druga aktivnost iz Programa razvoja zdravstvenog turizma koja se 
vezuje za institut je Izrada studije izvodljivosti za investicioni ciklus koja se planira u prvoj polivini 2022. 
godine, kako bi se i donijela odluka o renovlranju i ulaganju u objekte. Za ovu aktivnost su predviđena 
sredstva iz Budžeta Crne Gore. Sve gore navedeno znači da je Vlada prepoznala Institut kao strateški važan 
brend za razvoj zdravstvenog turizma u CG, sa velikim potencijalom kako na domaćem tako i na 
inostranom tržištu.

Na kraju, kao odgovor na drugi dio Vašeg pitanja Ministarstvo u saradnji sa Institutom, Ministarstvom 
zdravlja, Ministarstvom flnansija kao i ZaŠtitnikom imovinsko pravnih interesa intenzivno radi na 
sagledavanju nastale situacije, a imajući u vidu činjenicu da Je Država većinski akcionar u Institutu.

U odgovoru na treći dio Vašeg pitanja, koristim priliku da Vas informišem da je Vlada na nivou ministara u 
permanentnoj komunikaciji sa menadžmentom Instituta. Operativno rješavamo brojne naslijeđene 
probleme, kojih je zaista mnogo, a za koje je potrebno vrijeme, znanje i strpljenje obzirom da se radi o 
Jedinstvenom resursu koji Crna Gora ima. Prethodne Vlade su Institut držale u stanju neizvjesnosti, zbog 
čega Je Institut i doveden do teškog stanja u kome se danas nalazi, a koje mi sada rješavamo.

S tim u vezi, informišem Vas da u narednom periodu, razmatramo mogućnost povećanja cijena koji se 
plaćaju iz državnih fondova za korisnike usluga Instituta jer se cijene nijesu mijenjale poslednjih 10 godina. 
Takođe, radimo na tome da otvorimo nova tržišta za Institut koja bi popunila kapacitete van IJetnJe 
turističke sezone. Na kraju, sa dužnom paznjom pristupamo rješavanju imovinskih pitanja u vezi nesporno 
vrijedne imovine u želji da Institut podignemo na mjesto koje mu pripada u ukupnoj medicinskoj i 
turističkoj ponudi Crne Gore.




